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Protokół  Nr 9/2018 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu,  

Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej  

oraz Komisji Porządku Publicznego i Praworządności 

 z dnia 10 października 2018 r. 

 

Komisja Gospodarki i Budżetu w składzie: 

Andrzej Budych - Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Bielecki- Wiceprzewodniczący Komisji 

Jan Mazur – członek Komisji 

Marek Pych – członek Komisji                                                                                                         

Wojciech Półtorak – członek Komisji 

 

Nieobecny: 

Ryszard Stachowiak – członek Komisji 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej w składzie: 

Marcin Kumke – Przewodniczący Komisji 

Wioleta Muszyńska – Wiceprzewodniczący Komisji 

Jerzy Wolny – członek Komisji 

 

Nieobecni: 

Maciej Szulc - członek Komisji 

Alicja Dyllong - członek Komisji 

 

Komisja Porządku Publicznego i Praworządności w składzie: 

Henryk Budych – Wiceprzewodniczący Komisji 

Beata Żelechowska - członek Komisji 

 

Nieobecny: 

Łukasz Szymański - Przewodniczący Komisji 

Jacek Woźny – członek 

 

W zakresie przedstawianych spraw: 

Wiesław Czyczerski Burmistrz Zbąszynka 

Aneta Nawracała Skarbnik Gminy 

Dorota Chłopowiec Główny Księgowy 

Barbara Stasik – Kierownik Referatu Oświaty 

 

Sołtysi Gminy Zbąszynek: 

Maria Dobry    sołtys Kosieczyna 

Tomasz Józefiak   sołtys Rogozińca 

Piotr Kociołek   sołtys Dąbrówki Wlkp. 

 

Nieobecni: 

Krzysztof Kurylonek sołtys Chlastawy 

Barbara Dzioch  sołtys Kręcka 
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W dniu 10.10.2018  r. wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady trwało od godz. 13.00 

do godz. 1440 

Ogólna liczba radnych biorących udział w posiedzeniu Komisji Wspólnej –  10 

radnych. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Stałych zwołano zgodnie z § 67 ust. 1 Statutu Gminy. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Jan Mazur. 

 

Planowany porządek posiedzenia przedstawiał  się następująco: 

1. Informacja z działalności sołectw Gminy Zbąszynek.  

2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Zbąszynek  

    w roku szkolnym 2017/2018. 

3. Przyjęcie stawek podatków i opłat lokalnych. 

4.  Sprawy bieżące (projekty uchwał). 

 

Porządek posiedzenia  przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 1  

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysom z terenu Gminy Zbąszynek. 

 

W pierwszej kolejności głos zabrała Sołtys Kosieczyna Maria Dobry, która przedstawiła 

sprawozdanie z pracy Sołtysa i Rady Sołeckiej w Kosieczynie w 2018 roku. W ramach 

sprawozdawczości Pani Maria Dobry omówiła szacowane wydatki budżetu związane  

z realizacją zadań w okresie objętym sprawozdawczością. Ponadto Pani Sołtys wspomniała 

o wydarzeniach sportowo-kulturalnych oraz współpracy z gminnymi organizacjami 

pozarządowymi. 

W ramach przedmiotowego sprawozdania Pan Wojciech Półtorak zapytał o to, czy  

   w przyszłym roku utwardzona zostanie gaska (droga wewnętrzna przy posesji radnego). 

Pan Wojciech Półtorak podkreślił, że teren ten należy do gminy i nie jest sprzątany. 

Mieszkańcy porządkują teren własnym sumptem. Radny oznajmił, że niektórzy mieszkańcy 

skarżą się, że Sołtys złośliwie nie robi nic dla nich. Pan Wojciech Półtorak zwrócił tym 

samym uwagę na fakt, że jako radny od ośmiu lat nie otrzymał zaproszenia na spotkanie 

rady sołeckiej. 

W odniesieniu do wypowiedzi radnego Wojciecha Półtoraka, Pani Maria Dobry podkreśliła 

między innymi, że wszyscy mieszkańcy traktowani są w Kosieczynie jednakowo. Pani 

Sołtys oznajmiła, że nie zapraszała radnych indywidualnie na spotkania (rada sołecka, 

zebrania wiejskie). Jeżeli chodzi o realizację ww. drogi Pani Sołtys wyraziła przypuszczenie, 

że jest ona drogą powiatową, tak jak większość dróg w Kosieczynie i realizacja tego typu 

zadań nie leży w gestii gminy. Pani Maria Dobry zaznaczyła, że tradycją we wsi jest 

porządkowanie terenu koło siebie. 
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W dalszej części dyskusji poruszono tematy uporządkowania skwerku w Kosieczynie  

i podziału ról w zadaniu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w przedmiotowym temacie. Pan Jan Mazur 

oznajmił, że temat drogi wewnętrznej zostanie rozpoznany. 

W dalszej części posiedzenia głos zabrali Sołtys Dąbrówki Wlkp. Piotr Kociołek, oraz 

Sołtys Rogozińca Tomasz Józefiak, którzy przedstawili sprawozdania z działalności 

swoich sołectw w okresie objętym sprawozdawczością. 

 

W imieniu nieobecnego na posiedzeniu sołtysa Chlastawy informację z działalności sołectwa  

odczytał Przewodniczący Rady. 

Na wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady przybył radny Maciej Szulc. 

Aktualna liczba biorących udział w posiedzeniu: 11 radnych.  

 

Pan Jan Mazur poinformował, że sołtys Kręcka Barbara Dzioch nie przedłożyła 

sprawozdania z działalności sołectwa. 

/Sprawozdania z działalności sołectw stanowić będą załączniki do protokołu z październikowej sesji 

Rady Miejskiej/. 

  

Następnie głos w omawianym temacie zabrała Pani Dorota Chłopowiec, która przedstawiła 

informację o realizacji zadań w zakresie wykorzystania funduszu sołeckiego do dnia 30 

września 2018 r. w Gminie Zbąszynek. 

/Informacja o realizacji ww. zadań stanowić będzie załącznik do protokołu z październikowej sesji/. 

 

W podsumowaniu zagadnienia głos zabrał radny Marek Pych, który podkreślił, że w jego 

ocenie radni wiejscy powinni uczestniczyć w zebraniach rady sołeckiej, po to by móc 

współpracować i mówić wspólnym głosem w sprawach wsi. 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur w imieniu Rady Miejskiej, podziękował sołtysom za 

współpracę i zaprosił na najbliższą sesję.  

 

Komisje Stałe Rady przez aklamację skierowały ww. informację pod obrady sesji. 

 

Ad. 2 

 

W ramach niniejszego punktu posiedzenia głos zabrała Pani Barbara Stasik Kierownik 

Referatu Oświaty, która przedstawiła radnym informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Zbąszynek w roku szkolnym 2017/2018, zawierającą m.in. takie dane 

jak:.  

 organizacja jednostek oświatowych,  w tym m.in.: (liczba uczniów, stan zatrudnienia, 

finansowanie oświaty, wyniki egzaminów zewnętrznych, realizowane projekty,  

metryczka subwencji oświatowej); 

 raport z analizy wyników egzaminu gimnazjalnego 2017/2018. 
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/Radni otrzymali ww. informację za pośrednictwem poczty elektronicznej. Informacja o stanie realizacji 

zadań oświatowych w Gminie Zbąszynek w roku szkolnym 2017/2018 stanowić będzie załącznik do 

protokołu z październikowej sesji/. 

 

Komisje Stałe Rady nie zgłosiły uwag do przedstawionej informacji i w obecności 11 

radnych jednogłośnie skierowały ją pod obrady sesji. 

 

Ad. 3 i 4 

 

Burmistrz Zbąszynka poinformował, że na dzień dzisiejszy nie jest znana stawka ceny 

skupu żyta, ponieważ informacja na ten temat przedstawiona zostanie przez GUS dopiero  

w dniu sesji tj. 18 października 2018 r. W związku z powyższym zapobiegawczo 

przygotowano projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, ale nie wskazano 

wartości obniżenia. Z tego samego powodu w tabelarycznym zestawieniu nie wskazano 

stawki podatku rolnego i leśnego. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 Następnie Pan Wiesław Czyczerski omówił tabelaryczne zestawienie propozycji stawek 

podatku i opłat lokalnych na 2019 rok, w odniesieniu do podatku od nieruchomości.  

 

 

2018 2019 

Ustawowa 
2018 

Lokalna 
2018 

Ustawow
a 2019 

Lokalna na 
2019  

( propozycja 1 
% w stosunku 

do stawek 
lokalnych za 

2018) 

Burmistrza   

Komisje 
Stałe 
Rady 

głosowanie 

PODATEK OD NIERUCHOMOŚCI       

Budynki mieszkalne 
0,77 0,77 0,79 0,78 0,78 

0,78 jednogłośnie 

Budynki pod dział. gosp. 

23,10 20,00 23,47 20,20 21,00 
21,00 7 „za”, 3 „przeciw”, 1 

„wstrzymujący” 

Budynki zajęte na prow. dział. 
w zakresie obrotu materiałem 
siewnym 

10,80 10,80 10,98 10,91 10,98 
10,98 

jednogłośnie 

Budynki związane z 
udzielaniem świadczeń 
zdrowotnych 

4,70 4,60 4,78 4,65 4,60 
4,60 

10 „za”, 1 
„wstrzymujący” 
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Budynki pozostałe, w tym 
zajęte na prowadzenie 
odpłatnej dział. pożytku publ. 

7,77 5,90 7,90 5,96 5,95 
5,95 

jednogłośnie 

Budynki pozostałe, garaże 
7,77 7,60 7,90 7,68 7,70 

7,70 
jednogłośnie 

Budowle 

2% 2% 2% 2% 2% 
2% 

jednogłośnie 

grunty pod dział. gosp. 
0,91 0,90 0,93 0,91 0,90 

0,90 
jednogłośnie 

grunty pod wodami - za 1 ha  
4,63 4,60 4,71 4,65 4,70 

4,70 
jednogłośnie 

grunty pozostałe bez klasy 
0,48 0,48 0,49 0,48 0,48 

0,48 
jednogłośnie 

Grunty niezabudowane 
objęte obszarem rewitalizacji 

3,04 3,00 3,09 3,03 3,05 
3,05 

jednogłośnie 

 

 

W odniesieniu do stawek podatku wywiązała się dyskusja, podczas której analizowano 

kwestie w zakresie podniesienia podatku od budynków pod działalność gospodarczą, m.in. 

pod kątem stawek obowiązujących w sąsiedzkich gminach (takich jak Sulechów, 

Świebodzin, Babimost).  

 

W dalszej części posiedzenia Burmistrz Zbąszynka omówił następujące projekty uchwał: 

  w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od nieruchomości 

(projekt nr 3); 

 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 

podatku rolnego (projekt nr 4); 

  przyjęcia Programu współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 r. (projekt nr 5). 

Komisje Stałe Rady jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały projekty powyższych 

uchwał i  w obecności 11 radnych skierowały je pod obrady sesji. 

 

 

 

 

 

 

W dalszej części obrad Pani Aneta Nawracała omówiła projektowane zmiany w zakresie 

projektów uchwał: 
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 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Zbąszynek na lata 2018-2031 (projekt nr 1), 

 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2018 rok (projekt nr 2); 

Skarbnik Gminy  zapoznała radnych z planowanymi zmianami w WPF polegającymi na 

dostosowaniu poszczególnych wielkości dla roku 2018, biorąc pod uwagę obecnie 

projektowane zmiany dochodów i wydatków.  

Odnosząc się do projektu nr 2 Pani Aneta Nawracała wspomniała o planowanych korektach  

strony dochodowej i wydatkowej budżetu Gminy Zbąszynek w roku bieżącym. 

 

Skarbnik Gminy oznajmił, że ww. projekty zostaną przedłożone radnym w terminie 

późniejszym. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Komisje Stałe Rady w obecności 11 radnych jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały 

projektowane zmiany i skierowały projekty uchwał pod obrady sesji. 

 

W sprawach bieżących: 

 

W sprawach bieżących poruszono tematy związane z organizacją życia na terenie Gminy 

Zbąszynek. Analizowane kwestie dotyczyły:  

 korespondencji: pozytywnej opinii PGW Wody Polskie o regulaminie dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków; 

 rekompensat z tytułu utraconego przez gminę zarobku w związku z przekształceniem 

użytkowania wieczystego w prawo własności; 

 regulacji ruchu ciężarówek na ul. Poznańskiej i Piastowskiej w Dąbrówce Wlkp. 

(prośba radnego M. Pycha o interwencję),  

 stanu drogi do Wexpoolu; 

 wniosków suszowych; 

 nowych zasad segregacji odpadów i konsekwencji niesortowania ich. 

 

Na tym zakończono wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady. 

 

 

Protokołowała: 

 

Bernadetta Utrata 

 

 

Przewodniczący obrad:  

 

Jan Mazur 
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Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz 

2. Sekretarz Gminy 

3. Skarbnik Gminy 

4. Przewodniczący Rady 

5. Przewodniczący Komisji 

 


